



European Economic and Social Committee  
Comité économique et social européen

## Rural Development, Agriculture and Environment Développement Rural, agriculture et environnement Newsletter

April 2017 ■ [www.eesc.europa.eu/nat](http://www.eesc.europa.eu/nat) Version française ci-dessous



**Brendan Burns,  
President of the  
NAT section, EESC**

It is important to provide citizens with opportunities to express their concerns on important societal issues. During its April session the EESC NAT section organised its fourth **public debate on a European Citizens' Initiative**, ECI in short. This time the NAT section invited supporters and opponents of a **ban on the pesticide component glyphosate**. The use of glyphosate interests a large amount of EU citizens and agricultural businesses have been confronted with the key question of who can use glyphosate and under what circumstances. After three months the ECI initiative has already collected over 650,000 signatures of support. A million supporters from at least 7 member states are needed in order for the Commission to consider taking action about this substance along the demands of the ECI. [The debate has been recorded and is available for viewing here.](#)

### ADOPTED OPINIONS - 524th PLENARY SESSION



- [Spirit drinks](#)

### UPCOMING EVENTS

- [Public hearing: Waste-to-energy under the Circular Economy \(15 May 2017\)](#)

### [OUR EVENTS](#)

### [OUR OPINIONS](#)

### YOU MIGHT ALSO BE INTERESTED IN

- European Rural Community Alliance - [latest newsletter](#)
- European Court of Auditors on NATURA 2000 - [Press release](#) ; [Special report](#)
- Copa & Cogeca - [latest newsletter](#)
- E! ESC - Liaison Group - [latest newsletter](#)



**Brendan Burns,  
Président de la  
section NAT,  
CESE**

Il est important de donner aux citoyens la possibilité d'exprimer leurs préoccupations sur des problèmes sociétaux importants. Au cours de sa session d'avril, la section NAT du CESE a organisé son quatrième **débat public sur une Initiative Citoyenne Européenne, ICE**. Cette fois, la section NAT a invité les partisans et les opposants à une **interdiction de l'herbicide glyphosate**. L'utilisation de glyphosate concerne une grande quantité de citoyens de l'UE et les entreprises agricoles ont été confrontés à la question clé de savoir qui peut utiliser le glyphosate et dans quelles circonstances. Après trois mois, l'ICE a déjà recueilli plus de 650 000 signatures de soutien. Un million de partisans d'au moins 7 États membres sont nécessaires pour que la Commission soit obligée de prendre en considération une réponse législative et de justifier sa décision. [Le débat a été enregistré et peut être vu ici.](#)

#### **AVIS ADOPTES - 524ème SESSION PLENIERE**



- [Boissons spiritueuses](#)

#### **PROCHAINS EVENEMENTS**

- [Audition publique: Valorisation des déchets en énergie dans le cadre de l'économie circulaire \(15 mai 2017, Bruxelles\)](#)

#### **NOS EVENEMENTS**

#### **NOS AVIS**

#### **VOUS POURRIEZ AUSSI ETRE INTERESSE PAR**

- European Rural Community Alliance - [dernière lettre d'information](#) (EN)
- Cour des comptes européenne sur NATURA 2000 - [Communiqué de presse; Rapport special](#)
- Copa & Cogeca - [dernière lettre d'informations](#)
- CESE - groupe de liaison - [dernière lettre d'informations](#)

[Contact us](#)

[www.eesc.europa.eu/nat](http://www.eesc.europa.eu/nat)

[Legal & Privacy](#)

If you no longer wish to receive this newsletter, please change your [Subscription Preferences](#)  
Si vous ne souhaitez plus recevoir cette newsletter, [cliquez ici.](#)